



CSVS E-NEWSLETTER – Spring 2018

CSVS President's Message

Dear colleagues,

Greetings to all of you and I truly hope that Spring is coming soon to your home locale after this long, tough winter.

Your Executive continues to work on your behalf to promote the interests of Vascular Surgery in Canada. We will be having our first meeting for the 2018 Strategic Planning process in Winnipeg in mid-April, moderated by Hewatt Strategic Edge and we look forward to presenting the membership with our strategic framework at the 2018 AGM in Montreal.

Planning for our 40th Annual Meeting is well underway and we look forward to welcoming you to the vibrant city of Montreal in September.

Planning in regards to the content and theme of this year's Meeting is well underway with Dr. Joël Gagnon as the 2018 Program Chair. This year's Invited Speaker is Dr. Alan Lumsden, the Walter W. Fondren III Chair, Medical Director of the Houston Methodist DeBakey Heart & Vascular Center and Chair of the Department of Cardiovascular Surgery at Houston Methodist Hospital. Dr. Lumsden has developed an international reputation as a leader in the field of vascular surgery and has clinical and research expertise in stent graft treatment of thoracic and abdominal aortic aneurysms, stenting and endarterectomy in carotid arterial disease as well as advanced cardiovascular imaging. His Center has demonstrated a leadership role in Education for Vascular Surgery residents and they have established a program for the investigation of Robotics in Vascular Surgery. I hope to see as many of you as possible in September for what we all expect to be a truly outstanding meeting.

The commitment and enthusiasm of CSVS surgeons across the country in regards to Continuing Medical Education and advocacy continues to impress and amaze me. I would like to take this opportunity to recognize **Dr. Benoit Cartier** and his CO-Organizers of the **Tremblant Vascular Surgery Meeting** for their commitment over the last 15 years in spearheading this incredibly valuable Winter Meeting. We look forward to many more outstanding ski meetings in the future! The **Annual Winnipeg Vascular and Endovascular Surgery Symposium** as well as the **National Capital Vascular Symposium** in Ottawa both offer outstanding agendas of important educational value to all Canadian Vascular Surgeons and Trainees. I would encourage all of our Members to take full advantage of these home-grown Canadian Vascular Surgery events as a part of their personal Continuing Medical Education program.

Links to all of these meetings can be found on the CSVS Website and I would direct you to the 'Upcoming Events' link below for details on the Ottawa meeting in May, 2018.

My best to all of you and sincerely,

Kent MacKenzie, MD, FRCSC
President, CSVS

Mot du président de la SCCV

Chers collègues,

Je vous salue chaleureusement et j'espère que le printemps soit à vos portes dans votre coin de pays après ce long et rude hiver.

Votre Comité directeur continue de travailler en votre nom à la promotion des intérêts de la chirurgie vasculaire au Canada. Notre première réunion de planification stratégique de 2018, prévue à la mi-avril à Winnipeg, sera animée par Hewat Strategic Edge et nous attendons avec impatience de présenter notre cadre stratégique aux membres lors de l'AGA 2018 à Montréal. La planification de notre 40^e Assemblée scientifique annuelle est bien avancée et nous avons hâte de vous accueillir dans la dynamique ville de Montréal en septembre.

La planification du contenu et du thème de la réunion de cette année va bon train sous la direction du Dr Joël Gagnon, président du programme de 2018. Le conférencier invité est le Dr Alan Lumsden, titulaire de la Chaire Walter W. Fondren III, directeur médical du Houston Methodist DeBakey Heart & Vascular Center et directeur du Département de chirurgie cardiovasculaire au Houston Methodist Hospital. Grâce à son expertise de recherche et à ses connaissances cliniques liées au traitement par greffe d'endoprothèse des anévrismes de l'aorte abdominale et thoracique; à la pose de stent et à l'endoathérectomie pour traiter la maladie carotidienne; et aux techniques d'imagerie cardiovasculaire avancées, le Dr Lumsden s'est taillé une réputation internationale comme chef de file dans le domaine de la chirurgie vasculaire. Un programme d'analyse de la robotique en chirurgie vasculaire a été créé dans son centre, lequel joue un rôle de chef de file dans la formation des résidents en chirurgie vasculaire. J'espère vous voir très nombreux en septembre pour ce nous prévoyons tous être une réunion exceptionnelle.

L'engagement et l'enthousiasme des chirurgiens membres de la SCCV d'un océan à l'autre envers la formation médicale continue et la défense des intérêts ne cessent de m'étonner et de m'impressionner. J'aimerais profiter de cette occasion pour reconnaître le **Dr Benoit Cartier** et les co-organisateurs de la **Tremblant Vascular Surgery Meeting**, fers de lance de cette réunion d'hiver des plus précieuses depuis les 15 dernières années. Nous nous réjouissons à la perspective de nombreux autres rendez-vous de ski à l'avenir! L'**Annual Winnipeg Vascular and Endovascular Symposium** et le **National Capital Vascular Symposium** à Ottawa offrent tous deux un programme exceptionnel d'une grande valeur éducative pour tout résident et chirurgien vasculaire au pays. J'encourage tous les membres à tirer plein profit de ces activités locales liées à la chirurgie vasculaire au Canada, dans le cadre de leur programme personnel de formation médicale continue.

Les liens vers toutes ces réunions sont affichés sur le site Web de la SCCV. Je vous invite à consulter le lien « Upcoming Events » ci-dessous pour connaître les détails de la réunion à Ottawa en mai 2018.

Je vous transmets mes meilleurs vœux.

Kent MacKenzie, MD, FRCSC
Président de la SCCV

2018 Annual Meeting on Vascular Surgery

Please visit the CSVS [website](#) for updates on the 2018 program and to access information on hotel reservations and airline travel discounts offered by Air Canada and WestJet.

CSVS 2018 Membership Dues/Cotisations SCCV 2018

A reminder that membership dues that payment can be made quickly, securely and easily with the online option that appears on your invoice. Dues may also be paid by mail with a cheque or by calling the CSVS office with a credit card. Thank you to everyone that has renewed for 2018!

Upcoming Events

Canadian Meetings

2018 National Capital Vascular Symposium: Peripheral Vascular Disease
Saturday, May 12, 2018 - The Westin Hotel, Ottawa ON
Registration is now open / [Click here for updated program](#). This event is an Accredited Group Learning Activity (Section 1). You may claim a maximum of 6.75 hours.

International Meetings

2018 Charing Cross Symposium - April 24-27 - London UK

SVS 2018 Vascular Meeting - June 20-23 - Boston MA

Job Postings

Alberta Health Services & University of Calgary

Southlake Regional Health Centre

Scarborough & Rouge Hospital